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NAŠA PROFESORKA

la svoje vedomosti z nemčiny a 
paradoxne i angličtiny, lebo moja 
kolegyňa bola Juhoafričanka. 
Pobyt v Tirolsku splnil svoj účel. S 
manželom sme si však povedali, 
že už nikdy viac nebudeme pra-
covať na inej pozícii, že zostane-
me verní zdravotníctvu. 

Pobyt v Írsku
Vrátila som sa do Popradu, ten-
tokrát na „áro“. Po štyroch rokoch 
som opäť potrebovala zmenu. 
Slovensko sa medzitým stalo 
členom Európskej únie, ja som 
študovala ošetrovateľstvo na Tr-
navskej univerzite a už som bola 
dvojnásobnou mamou štvorroč-
nej a osemmesačnej dcérky. V 
roku 2006 nastal obrovský boom 
vycestovania za prácou do Írska. 
Keďže sme tam mali niekoľkých 
priateľov, rozhodli sme sa, že to 
skúsime a celá rodinka sme sa 
presťahovali do írskeho Dublinu. 
Vďaka členstvu v EÚ je vzdelanie 
ukončené v SR zrovnoprávnené 
so vzdelaním v iných krajinách 
EÚ. Navyše občania členských 
krajín EÚ nemusia vykonávať ja-
zykovú skúšku, čo je obrovská 
výhoda. Moje ukončené stre-
doškolské vzdelanie sestry bolo 
dostačujúce, takže  írska komo-
ra sestier  mi pridelila registrač-
né číslo. Najprv som pracovala 

v Kiltipper Woods 
Care Center. Bolo 
to ošetrovateľské 
centrum pre pa-
cientov zamerané 
na rekonvalescen-
ciu a dlhodobú 
starostlivosť. Na-
koľko som stále 
pociťovala potrebu 
odborne sa viac 
rozvíjať, zamestna-
la som sa v najväč-
šej írskej nemoc-
nici St. James´s 
Hospital, kde som 
pôsobila celých 10 
rokov. Pracovala 
som na kardiochi-
rurgickom ARE ako 
sestra a neskôr ako 
clinical nurse ma-

nager II (CNMII), čo je na Sloven-
sku pozícia vedúcej sestry. Táto 
práca ma nesmierne obohatila 
odborne, profesionálne i ľudsky. 
Sestry v Írsku majú neporovna-
teľne vyššie kompetencie a sta-
tus ako sestry na Slovensku, po-
volanie sestry patrí k prestížnym 
z a m e s t n a -
niam. Praco-
vala som s 
vynikajúcimi 
profesionál-
mi, či už to 
boli sestry, 
asistenti ale-
bo lekári.  V 
skutočnost i  
práve v Írsku 
som si uve-
domila, že 
sa nebudem 
môcť vrátiť 
do sloven-
ského zdra-
votníctva. Íri 
sú úžasný 
národ, nikdy 
sme nema-
li pocit me-
nejcennosti. 
Pojmy rov-
noprávnosť, 
t o l e ra n c i a , 
priateľskosť 

sú úzko späté s ich kultúrou a 
všetky národy by sa to mohli od 
nich učiť. V zahraničí sa nám na-
rodil syn. Môžem povedať, že sa 
nám darilo.

Práca na OMIS-e
 Pravdepodobne, ak by sme ne-
boli z Popradu – Tatier, neuva-
žovali by sme o návrate. Chýbala 
nám zimná lyžovačka i teplé leto, 
lebo írska klíma je iná. Chýbali 
nám i príbuzní a postupne sme 
sa začali pohrávať s myšlienkou 
na návrat domov. Podarilo sa mi 
pokračovať v štúdiu na Sloven-
skej zdravotníckej univerzite v 
Bratislave. Túto myšlienku posil-
nila ponuka vtedajšieho riaditeľa 
spišskonovoveskej nemocnice 
– práca na OMIS (multiodboro-
vá intenzívka) na pozícii vedúca 
sestra. Lákalo ma to, lebo som 
vedela, že tu budem môcť uplat-
niť získané vedomosti a skúse-
nosti z Írska. Moja práca spočíva-
la v nastavení všetkých procesov 
súvisiacich so zlúčením troch 
JISiek – internej,neurologickej a 

archív Mgr. Kataríny Zahradníkovej

archív Mgr. Kataríny Zahradníkovej


